
 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2023.március 1. (szerda) napján 14 óra 30 perckor Szekszárd 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Dísztermében megtartott rendes, nyilvános 
üléséről. 
 
Jelen vannak:     

     Csötönyi László elnök; 
Illés Tamás elnökhelyettes; 
Murvai Árpád tag; 
Faragó Zsolt tag 

 

Távol maradását jelezte:  Szabó Gergő bizottsági tag; 

 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető; 
Majnay Gábor osztályvezető; 
Losonczyné Csuprik Erika közművelődési referens; 
Kovács Klaudia adminisztrátor. 

 

Az elnök megállapítja, hogy az 5 tagú bizottságból 4 tag van jelen, a bizottság 

határozatképes. A nyilvános ülést 14 óra 30 perckor megnyitja. Az elnök köszönti a 

jelenlévőket. 

Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatát, amelyet a bizottság 4 igen 

szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő napirendet állapította meg: 

NAPIREND 
 

1. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek és 
Városmarketing Bizottságának 2023. évi munkaterve 

(1. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
2. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosítására  
(3. bizottsági előterjesztés) 
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Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
3. napirendi pont: 

Javaslat a „Mondschein” Szekszárdi Német Nemzetiségi Kórus Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosítására  
(4. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
4. napirendi pont: 

Javaslat a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár részére megítélt támogatási összeg 
felhasználási és elszámolási határidejének ismételt módosítására  
(5. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
5. napirendi pont: 

Javaslat a Chance á Tolna - Esélyt Tolnának Alapítvány részére megítélt támogatási összeg 
felhasználási és elszámolási határidejének módosítására  
(6. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
6. napirendi pont: 

A Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottság 2023. évi bizottsági keretének 
felosztása 
(7. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
7. napirendi pont: 

Javaslat a Rákóczi Szövetség kérelmének támogatására 

(9. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
8. napirendi pont 

Javaslat a Hegyközség Szekszárd kérelmének támogatására 

(10. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 
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9. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. kérelmének támogatására 

(11. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
10. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Ifjúsági Gitárzenekari Alapítvány kérelmének támogatására 

(12. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
11. napirendi pont: 

Tájékoztató vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítéséről 
(2. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 
 

12. napirendi pont: 

A Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2022. évi munkájának és 2023. évi terveinek 
áttekintése I. 
(8. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

Meghívottak: Kajsza Béla elnök 

Kovács Zsolt elnök 
Nyárai Miklósné elnök 
Dicső Zsolt elnök 
Naszladi Judit elnök 
Szepesi László elnök 
Huszár Krisztina elnök 
Csepregi Péter elnök  
Cseke Gábor elnök 

 

1. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek és 
Városmarketing Bizottságának 2023. évi munkaterve 

 (1. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 
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Csötönyi László elnök: Ha megnyitjátok, láthatjátok az előterjesztésben azokat a dátumokat, 

illetve a hónapokhoz kapcsolódó fontos eseményeket, amelyek kapcsán nekünk feladataink 

vannak. Kérdezem, hogy ezzel kapcsolatban van-e bármilyen kérdésetek? Van-e kiegészíteni 

valótok ezzel kapcsolatban? A hivatal részéről sem, akkor és ha amennyiben úgy gondoljátok, 

elfogadható lebontva hónapokra ez a feladatsor, akkor kézfeltevéssel jelezzétek, hogy 

megszavazzátok.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 

szerveztek és Városfejlesztési Bizottságának 
1/2023. (III.1.) határozata 

a Kultúra, Civil szerveztek és Városfejlesztési Bizottság 2023. évi 
munkatervének elfogadásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. a bizottság 2023. évi munkatervét a határozat melléklete szerint 
tartalommal jóváhagyja. 

 
Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:     Csötönyi László elnök 

 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt az 1.) pontban foglaltak szerint 
elfogadott munkaterv figyelembevételével az előterjesztések 
elkészítésére és a döntéshozó elé történő beterjesztésére. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: dr. Gábor Ferenc jegyző 

    dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
    Majnay Gábor osztályvezető 

 
2. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosítására  
(3. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 
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Csötönyi László elnök: Ilyen mindig volt igazából, nem hiszem, hogy ez probléma. Másként 

alakultak a terveik, a szállásköltségek magasabbak voltak. Kérik azt, hogy a felhasználás 

módosításáról döntsön pozitívan a bizottság. Én nem gondolnám, hogy bármi probléma lenne 

ezzel kapcsolatban. Hogyha van kérdésetek, hozzászólásotok ezzel kapcsolatban, kérlek, 

tegyétek fel. Ha elfogadhatónak tartjátok, akkor kézfeltevéssel jelezzétek, arra kérlek 

benneteket.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

2/2023. (III.1.) határozata 
a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület 

részére megítélt támogatási összeg felhasználásának módosításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. támogatja a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar 

/Egyesület kérelmét, valamint hozzájárul a támogatási összeg 
felhasználásának módosításához. 

 

Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról 
értesítse a kérelmezőt.  

 
Határidő:  2023. március 9. 
Felelős:  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
3. napirendi pont: 

Javaslat a „Mondschein” Szekszárdi Német Nemzetiségi Kórus Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosítására  
(4. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Hasonló a szituáció, másként alakultak a dolgaik a tervezethez képest, 

ezért módosítaniuk kellett nekik is a költségvetési táblázatukat. Ott van, hogy mi alapján 

szeretnének elszámolni, nem hiszem, hogy probléma lenne a felhasználással. Kérdésetek, 
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hozzászólásotok van-e? Ha elfogadhatónak tartjátok a kérésüket, amit a határozati javaslatban 

a kollegák megfogalmaztak, akkor arra kérlek benneteket, hogy kézfeltevéssel jelezzétek.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

3/2023. (III.1.) határozata 
a „Mondschein” Szekszárdi Német Nemzetiségi Kórus Egyesület részére 

megítélt támogatási összeg felhasználásának módosításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. támogatja a „Mondschein” Szekszárdi Német Nemzetiségi Kórus/ 
Egyesület kérelmét, valamint hozzájárul a támogatási összeg 
felhasználásának módosításához. 

 

Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról 

értesítse a kérelmezőt.  
 

Határidő:  2023. március 9. 
Felelős:  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
4. napirendi pont: 

Javaslat a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár részére megítélt támogatási összeg 
felhasználási és elszámolási határidejének ismételt módosítására  
(5. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Ez is hasonló. Én Liebhauser Jánossal beszéltem személyesen is erről. 

IGYUK módosítás néven találjátok. Van-e kérdésetek ezzel kapcsolatban? Van-e javaslatotok, 

mit határozzunk meg Gábor? Nincs a határozati javaslatban határidő.  

Majnay Gábor osztályvezető: A szerződésben benne van, február 28. és az elszámolás 

március31. 
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Csötönyi László elnök: Bocsánat, március 31-ig történő meghosszabbítását. Oké, láttam, csak 

a határozati javaslatban nem. Amennyiben ezt elfogadhatónak tartjátok, kézfeltartással 

jelezzétek. Gábor, köszönöm a segítséget. 

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

4/2023. (III.1.) határozata 
a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár részére megítélt támogatási összeg 

felhasználási és elszámolási határidejének módosításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. támogatja a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár kérelmét, 
valamint hozzájárul a támogatási összeg felhasználási határidejének 
2023.február 28-ra, elszámolási határidejének 2023. március 31-re 
történő módosításához. 

 

Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról 
értesítse a kérelmezőt.  

 
Határidő:  2023. március 9. 
Felelős:  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
5. napirendi pont: 

Javaslat a Chance á Tolna - Esélyt Tolnának Alapítvány részére megítélt támogatási összeg 
felhasználási és elszámolási határidejének módosítására  
(6. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
 

Majnay Gábor osztályvezető: Április 30. és május 31. 
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Csötönyi László elnök: Igen. Amennyiben ezt is elfogadhatónak tartjátok, kézfeltevéssel 

jelezzétek a támogatási szándékot. Köszönöm szépen.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

5/2023. (III.1.) határozata 
a Chance á Tolna - Esélyt Tolnának Alapítvány részére megítélt 
támogatási összeg felhasználási és elszámolási határidejének 

módosításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 
1. támogatja a Chance á Tolna - Esélyt Tolnának Alapítvány kérelmét, 
valamint hozzájárul a támogatási összeg felhasználási határidejének 2023. 
április 30-ra, elszámolási határidejének 2023.május 31-re történő 
módosításához 

 

Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról 
értesítse a kérelmezőt.  

 
Határidő:  2023. március 9. 
Felelős:  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
 

6. napirendi pont: 

A Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottság 2023. évi bizottsági keretének 
felosztása 
(7. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

Csötönyi László elnök: Gergővel is igyekeztem megbeszélni, de nem jutottunk dűlőre. Arra 

kérlek bennetek, hogy ezt a doksit nyissátok meg. Ti is itt voltatok, vagy ha nem voltatok itt 

mindannyian, tulajdonképpen a következő döntés született valamelyik rendkívüli testületi 

ülésen, hogy 15 millió forint áll rendelkezésre ebben az esztendőben. A KCV Bizottsága a 
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tavalyi 20 millió forint helyett egyenlőre úgy tűnik, 15-tel tud gazdálkodni. Tavaly ugye úgy 

volt, hogy a kiemelkedő művészeti együttesek számára elkülönítettünk 7,5 milliót, a civil 

keretre, melyet meg lehetett pályázni, 7,5 milliót, ez volt 15, és 5 milliót tartalék keretbe 

helyeztünk. Arra is érkezett az év folyamán jócskán kérés, és az év végén azért, hogy a Babits 

Mihály Kulturális Központ az adventet tisztességes körülmények között meg tudja tartani, a 

maradék jó pár forintunkat az utolsó fillérig nekik adtuk támogatásként, erre is emlékeztek, 

azért, hogy lehessen ott világítást illetve, talán 7 vagy hány művészeti együttes a művészetek 

házában tudta megtartani ezért a karácsonyi koncertjét. Nem tudom, van-e bármilyen 

javaslatotok, ezzel kapcsolatban, hogy most mi legyen? 5-tel kevesebb áll rendelkezésre, kell 

a kiemelkedő művészeti együtteseknek, a civil keretre és nem árt, ha van valamiféle tartalék 

keret, mert már most látjátok, hogy érkeznek kérések, hogy támogassunk különböző 

művészeti projekteket, programokat.  

Faragó Zsolt bizottsági tag: A kérdésem az lenne, hogy kértünk egy magasabb bizottsági pénzt 

az előző évhez képest, 20 milliót. A közgyűlés hozta ezt a döntést, a 15 milliót?  

 

Csötönyi László elnök: Igen, és megnyugtatlak, nem a közgyűlésen jelen lévő bizottsági 

tagjaink voltak, akik így szavaztak. 
 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Én nyilván gondoltam. Köszönöm, én megkaptam a választ így 

hosszú hetek, napok után. 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Ha vigasztal, a SZEKÖF keretet sem kapott. 

Csötönyi László elnök: Javaslat? 

Murvai Árpád bizottsági tag: Ez még nem az a javaslat. Én azt mondom, hogy legyünk egy picit 

optimisták és próbáljuk magunk elhatározni, hogy a nyári szünet után azonnal kérjük a 

költségvetési rendeletet és próbáljunk kérni kiegészítő támogatást. Ez ma lehet, hogy 

meredeken hangzik, de legyünk optimisták, hátha.  

Csötönyi László elnök: Nem feltétlenül hangzik meredeken, ugye volt egy javaslat arra 

vonatkozóan is, hogy bizonyos időközönként álljunk meg negyedévente, ha jól emlékszem, és 

vizsgáljuk meg, hogy akkor a költségvetés hogyan alakul, és hogy ehhez képest bármiféle 

lehetőség van-e. Én azt gondolom, nem elvetendő ez, attól függetlenül most még az lenne 

dolgunk, hogy a meglévő 15 millió forintunkat valamilyen formában felosszuk.  

Illés Tamás elnökhelyettes: Tekintettel, hogy az egyik beszámolóban olvasható, hogy nem is 

tudják mire használni, nyilván ebből nem lehet arra következtetni, hogy a többiek ne tudnának 

mit kezdeni ezzel a pénzzel, de ettől függetlenül nekem egy 7-7-1-es felosztási javaslatom 

lenne. Mert én nem vagyok optimista, pontosan a közgyűlésen történtek miatt, hogy 

megszavaztuk a 25 milliót a KSC-nek, ők cserébe nem voltak hajlandók a másik 200 civil 
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szervezetnek egy 20 milliót megszavazni, innentől kezdve nincsenek nagy várakozásaim a 

történettel.  

Faragó Zsolt bizottsági tag: Viszont van 5 millió forint bizottsági keret jelen pillanatban, és ha 

optimisták vagyunk, akkor a tartalék keretet kellene szerintem úgymond nullázni azzal az 5-

tel, és felhasználni. Az előző év statisztikái is azt mutatják, hogy ez a 15 millió forint a civil 

keretek és a kiemelkedő művészeti együttesek között nehezen fogyott el vagy nem fogyott el, 

annak függvényében tovább tart. Tudom, hogy azt mondtam, hogy tartalék nem kell, de ha 

tartalékod van, az romoljon tovább. Tehát jelen pillanatban mindkét bizottságnak kevés a 

pénze, akkor a kevés pénzből még nem tartalékolnék, ha mindenképpen számítok arra és 

mindenképpen bízunk, hogy megkapjuk a kicsit nagyobb támogatást a közgyűléstől.  

Csötönyi László elnök: Ha nincs tartalék keretünk, akkor nem tudunk most kérelmeket 

támogatni. Én ezt nem támogatom személy szerint. Ez a 7-7-1 millió egyenlőre nekem 

valamilyen szinten elfogadhatónak tűnik, vagy tűnhet, aztán ha tudunk még találni pénzt, 

természetesen az nagyon jó lenne. 

Murvai Árpád bizottsági tag: Talán Gábortól kérdezem, hogy tavaly művészeti egyesületek 

támogatására mennyit fordítottunk? 

Majnay Gábor osztályvezető: 7,5 milliót.  

Csötönyi László elnök: Mint ahogy mondtam, 7,5 volt a kiemelkedő, 7,5 a civil és 5 a tartalék. 

Így volt 20 millió. 7-7-1 számomra ez elfogadható, aztán majd meglátjuk, hogy mi lesz. Akkor 

én azt javaslom a bizottság elnökeként, hogy a kiemelkedő művészeti együtteseknek lőjünk 

be 7 millió forintot, a civil keretre szintén 7 millió forintot, a tartalék keretbe meg egyenlőre 

határozzunk meg akkor 1 millió forintot. Amennyiben ezt elfogadhatónak tartjátok, akkor 

kérlek benneteket, kézfeltevéssel jelezzétek.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 3 
igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

6/2023. (III.1) határozata 
az Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottság 2023. évi 

bizottsági keretének felosztásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil Szervezetek, Városmarketing Bizottsága a Szervezeti és Működési 
Szabályzatról szóló 29/2019 (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. sz. 
melléklet Közgyűlésének Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing 
Bizottság (KCV) alcím 1/1 pontja alapján  a 2023. évi költségvetésről szóló 
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2/2023. (II.20.) önkormányzati rendeletben (5. sz. melléklet) elkülönített 
Kultúra, Civil Szervezetek, Városmarketing keretet – 15.000 eFt-ot -, az 
alábbiak szerint osztja fel: 

 
I. Kiemelkedő Művészeti Együttesek      7.000 eFt 

 
II. Civil Keret       7.000 eFt 

 
III. Tartalék Keret      1.000 eFt 

 
Összesen.       15.000 eFt 

 
 

Határidő: 2023. március 1. 
Felelős: Csötönyi László elnök 
 

7. napirendi pont: 

Javaslat a Rákóczi Szövetség kérelmének támogatására 

(9. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Tavaly 60.000 forinttal, jelképes összeggel támogattuk őket. Azt kellene 

eldöntenünk igazából, hogy ebben az esztendőben mennyivel támogassuk a tartalék keret 

terhére a Rákóczi Szövetséget?  

Murvai Árpád bizottsági tag: Javaslom a 0 forintos támogatást. Úgy gondolom, hogy a Rákóczi 

Szövetség nagyon jó helyzetben van. Hogy mondjam? Szóval közel van a tűzhöz.  

Csötönyi László elnök: Én ezt megértem igazából. Mivel szűkösek a lehetőségeink, ezért most 

Árpád javaslatát én bizottsági elnökként el tudom fogadni, és akkor most azt tudom mondani, 

hogy a jelenlegi anyagi helyzetünkre tekintettel javaslom, hogy ebben az esztendőben ne 

támogassuk őket. Amennyiben ezt elfogadhatónak tartjátok, akkor arra kérlek benneteket, 

hogy kézfeltartással jelezzétek.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

7/2023. (III.1.) határozata 
 a Rákóczi Szövetség kérelmének támogatásáról 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 

Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  
 

1. a Rákóczi Szövetség kérelmét nem támogatja a jelenlegi anyagi 
helyzetre való tekintettel.  

 
Határidő: 2023. március 1.  
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt a kérelmező értesítésére. 

 
Határidő: 2023. március 9.  
Felelős: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 

9. napirendi pont 

Javaslat a Hegyközség Szekszárd kérelmének támogatására 

(10. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Rendezvény színvonalas lebonyolításához 300.000 forint támogatást 

kér Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatától. Még mielőtt én elmondanám a 

véleményemet erről, megkérdeznélek benneteket, hogy van-e nektek?  

Murvai Árpád bizottsági tag: Amennyiben a tisztelt bizottság megszavazza a támogatásokat, 

akár ezzel az összeggel, nem tudom, hogy legalább 20 palackkal kérünk a város borából, ebből 

tavaly már nem jutott. 

Csötönyi László elnök: Megmondom őszintén, szintén a jelenlegi anyagi helyzetünkre 

tekintettel az a véleményem, hogy nem szeretném én bizottsági elnökként támogatni ezt a 

kérelmet egyetlen forinttal sem.  

Illés Tamás elnökhelyettes: Ha valakik közel állnak a tűzhöz, akkor azok a borászok. 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Itt annyit még csak kiegészítésként mondok, hogy a 

hegyközség benyújtott a Vagyonkezelő Kft.-hez is kérelmet kedvezményes parkolóbérletre, 

arról majd a GVB fog dönteni ezzel a rendezvénnyel kapcsolatban 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Miért nem a hegyre parkolnak, miért itt kell parkolni? 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: A rendezvényre, a művházhoz. Arra az időre. 
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Faragó Zsolt bizottsági tag: Csak kibírja azt a párszáz forintot, nem? Mi is kibírjuk. Istenem, 

komolyan mondom, ezektől a kérésektől én a falra mászok, tényleg.  

Csötönyi László elnök: Az eredeti határozati javaslatot úgy egészíteném ki akkor, hogy a 

Hegyközség Szekszárd kérelmét nem támogatja a bizottság a tartalék keret terhére. 

Amennyiben ezt így elfogadhatónak tartjátok, arra kérlek benneteket, hogy kézfeltartással 

jelezzétek.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 3 
igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

8/2023. (III.1.) határozata 
 a Hegyközség Szekszárd kérelmének támogatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 

Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  
 

1. a Hegyközség Szekszárd kérelmét nem támogatja a jelenlegi anyagi 
helyzetre való tekintettel. 

 
Határidő: 2023. március 1.  
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt a kérelmező értesítésére. 

 
Határidő: 2023. március 9. 
Felelős: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 

9. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. kérelmének támogatására 

(11. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Az éneklő ifjúság címen van, megtévesztő. Erre tavaly is volt példa, 

tavaly támogattuk, és talán részt is vettünk a rendezvényükön. Ugyanez a szituáció, 80.000 

forintot kérnek, zsűritagok tiszteletdíjra és utazási költséggel együtt ennyi lenne. Tavaly is 

támogattuk őket. Én tudom, hogy ez nagyon sok embert, fiatalt megmozgató rendezvény, én 



 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

szeretném javasolni, hogy támogassuk őket. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés. Amennyiben 

támogatni tudjátok ti is, hogy 80.000 forinttal támogassuk őket, kézfeltevéssel jelezzétek. 

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

9/2023. (III.1.) határozata 
 a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. kérelmének támogatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil 

szervezetek, Városmarketing Bizottsága  
 

1. a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft. kérelmét 80.000 Ft-tal 
támogatja a Bizottság Tartalék Kerete terhére. 

 

Határidő: 2023. március 1.  

Felelős: Csötönyi László elnök 

 

2. felkéri a Polgármesteri Hivatalt a támogatói okirat elkészítésére. 
 

Határidő:       2023. március 9.   
Felelős:          dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
                         

3. felhívja a polgármestert az elkészített támogatói okirat aláírására. 
 

Határidő: 2023. március 16. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 

                          
4. felkéri a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát a támogatási 

összeg átutalására. 
 

Határidő:       2023. március 30. 
Felelős:          Szántóné Karl Rita pénzügyi osztályvezető 
                       Zsiga Marianna számviteli osztályvezető 
 

10. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Ifjúsági Gitárzenekari Alapítvány kérelmének támogatására 

(12. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
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Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Ez viszonylag frissen érkezett, valamikor múlt hét közepén, kacifántos 

úton, de eljutott hozzánk. Lesz egy márciusi rendezvény talán, regionális gitárverseny a Liszt 

Ferenc Zeneiskolában, és mivel pályázási és egyéb lehetőségük nincs, a Szekszárdi Ifjúsági 

Gitárzenekari Alapítvány szeretne kérni tőlünk támogatást. Én Mártával is beszéltem 

telefonon is, és a zeneiskolából más tanárral is, hogy több megyéből, Somogy, Tolna, 

Baranyából érkeznek kb. 100-an, ez egy regionális találkozó. Máshonnan tudom, mert az én 

gyerekem nem gitárban, hanem hegedűn meg brácsán érintett, hogy Kaposvárra mentek, 

tehát mindig egy régió vállalja a regionális versenyek lebonyolítását, gitárverseny tekintetében 

ez most Szekszárdon lesz. Tényleg egy egész régiót megmozgató rendezvény, és kérik 

támogatásunkat, de ők nem határozták meg egyébként. 

Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ma érkezett be a 

részletes kérelem, és igazából ők kiegészítenék, hogy mennének Szegedre is egy szakmai 

találkozóra, úgyhogy a kettőre együtt 200.000 forintot szeretnének kérni. A szegedi 

találkozóra is, hogy arra mennének, illetve erre az itteni rendezvényre.  

Csötönyi László elnök: Ilyenkor a szülők is sokat segítenek, saját tapasztalatból tudom. 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Adjuk nekik a borpénzt, 300.  

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: De ha megvan, hogy mekkora összeget kér és többet 

adsz, félő, hogy nem tudja elkölteni, vissza kell fizesse, és ki lesz zárva a pályázatból évekre. 

Majnay Gábor osztályvezető: A 200. 000 Ft-os összeget már beletettük az előterjesztésbe, 

csak a részletezőt nem tudtuk. 

Csötönyi László elnök: 200.000. Kézfeltevéssel jelezzük. 

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

10/2023. (III.1.) határozata 
 a Szekszárdi Ifjúsági Gitárzenekari Alapítvány kérelmének támogatásáról 

 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottsága a Szekszárdi Ifjúsági Gitárzenekari 
Alapítvány kérelmét 200.000- Ft összeggel javasolja támogatni a 
Közgyűlésnek a Bizottság Tartalék Kerete terhére. 
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Határidő: 2023. március 1.  
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
11. napirendi pont: 

Tájékoztató vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítéséről 
(2. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 
Csötönyi László elnök: Ha megnéztétek, akkor láthattátok, hogy mindenki eleget tett ennek a 

kötelezettségének, röviden összefoglalva.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 
Szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

11/2023. (III.1.) határozata 
a polgármester, az alpolgármester, és a képviselők vagyonnyilatkozat-

tételi kötelezettségének teljesítéséről 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil 
Szervezetek, Városmarketing Bizottsága Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyűlésének a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 
29/2019. (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. melléklet Kultúra, Civil 
szervezetek, Városmarketing Bizottság (KCV) alcím 11. pontja alapján 
megállapítja, hogy a polgármester, az alpolgármester és a képviselők a 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségüket a jogszabályban foglalt 
határidőig teljesítették. 

 
Határidő: A döntéshozatal napja  
Felelős: Csötönyi László elnök 

  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
12. napirendi pont: 

A Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2022. évi munkájának és 2023. évi terveinek 
áttekintése I. 
(8. bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

Meghívottak: Kajsza Béla elnök 
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Kovács Zsolt elnök 
Nyárai Miklósné elnök 
Dicső Zsolt elnök 
Naszladi Judit elnök 
Szepesi László elnök 
Huszár Krisztina elnök 
Csepregi Péter elnök  
Cseke Gábor elnök 
 

Csötönyi László elnök: Az I. kört megkaptátok, ha jól mondom, 9 beszámolót, leírást, a 

tervekkel kapcsolatos fogalmazványokat. Barátsággal és tisztelettel köszöntjük a Liszt Ferenc 

Pedagógus Kórus képviselőjét. Én átfutottam, elolvastam, tisztában vagyok azokkal a 

hátrányokkal, amelyek gondolom azóta sem változtak. Sokszor beszéltünk már erről, tudom, 

hogy a pandémia mellett azért itt a csapat életkorától kezdve sok minden rányomta a bélyegét 

a mindennapi munkára. Esetleg van-e bármilyen kiegészítés, vagy ezzel kapcsolatban 

bármilyen mondanivaló.  

Nyárai Miklósné Liszt Ferenc Kórus elnöke: Még rosszabbodott. 19-re még 8 férfitagunk volt, 

most csak 1. Nincs basszusunk, nincs tenorunk. Próbálunk toborozni, de senki nem akar 

énekelni.  

Csötönyi László elnök: Azt gondolom egyébként, hogy ez nem egyedülálló probléma, amivel a 

Liszt Ferenc Pedagógus Kórus küzd. Elnézve akár a szekszárdi Madrigálkórus összetételét, de 

nem csak az övékét. Voltam én a múlt évben több Gagliarda koncerten, fellépésen, és talán 

még ők vannak a legjobb helyzetben, annak a tekintetében, hogy a legfiatalabb tagok úgy 45-

50 között van, azért ott is már egyébként jelentkezik ez a probléma. Nem is tudom, hogy mit 

lehetne csinálni. Tudom, hogy rengeteg elfoglaltság meg szabadidős lehetőség van, és nem 

biztos, hogy ez a legvonzóbb egy fiatal számára, de egyébként sajnálom ezt a korosztályt. 

Külön kell esetleg elfogadnunk ezeket vagy egyben elég? 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Egyben lesz majd a legvégén, egy határozati 

javaslatban. 

Csötönyi László elnök: Rendben van. Köszönjük szépen, és ha esetleg bármiben tudunk 

segíteni az év során, akkor számíthatunk egymásra. Most nem tudom igazából, hogy ilyenekbe 

belemenjünk-e, hogy akkor mi lesz 2023-ban? 

Nyárai Miklósné Liszt Ferenc Kórus elnöke: Tervek vannak. 

Csötönyi László elnök: Jó, tervek vannak, azokat láttam igazából. 

Nyárai Miklósné Liszt Ferenc Kórus elnöke: Ezek a biztosak, bocsánat, hogy közbeszólok. 
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Csötönyi László elnök: Tavaly azért a Mártával is beszéltük, hogy hogy legyen, mert most 

felosztjuk a támogatást, akkor majd egy következő bizottsági ülésen dől el, hogy a kiemelkedő 

művészeti együttesek mennyit kapnak vagy kaphatnak, vagy kérnek. Esetleg azon lehet 

gondolkodni, emlékszem, tavaly is probléma volt, hogy akármilyen furcsa kijelenteni, hogy 

fölösleges 4-500.000 forintot adni, ha nem tudja a kórus elkölteni, és látom itt a 

beszámolóban, hogy jelentős maradványt visz át egyik évről a másik évre, ami természetesen 

jó, de a mi szempontunkból pedig lehet, hogy azért lenne jó tudni ezt az információt, mert 

akkor másoknak, akiknek nagyobb szüksége van, lehet, hogy oda tudnánk adni. Erről még 

lehet, hogy beszélünk. Köszönöm szépen.  

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Csötönyi László elnök: Krisztának adjuk át a szót, a szekszárdi Mozgásművészeti Stúdió 

képviseletében, a vezetőjét, Huszár Krisztát szeretettel és barátsággal köszöntöm. Azt 

kérdezem tőled is, hogy a szakmai beszámolóval, feladattervvel kapcsolatban van-e bármilyen 

kiegészíteni valód, változás ahhoz képest, amit itt leírtál vagy leírtatok?  

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Igazán nincsen. Én annyira nem akarok 

panaszkodni, mert hála a jó istennek működünk, minket csak az hátráltat most, hogy tényleg 

nagyon sok a betegünk, de dolgozunk, jövő héten versenyre megyünk, kezdik kiírni a 

versenyeket. Ami egyedül bizonytalan, az az, hogy tudunk-e táboroztatni a nyáron, a 

megemelkedett költségek miatt. Ez az egy, amit nem tudok és nem is mertem úgy felvetni, 

hogy biztosan merem mondani, hogy 2 táborunk lesz vagy 3, mert örülök, ha 1 összejön. 

Lefoglaltuk a balatoni helyünket is, aztán várunk jelentkezőket. Ez az egy, ami nagyon 

kérdőjeles, egyébként mindent csinálunk. 

Csötönyi László elnök: 1-2 éve említetted, hogy a picikkel elindulsz. Milyen a tapasztalat?  

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Nagyon jó. Én úgy veszem észre, hogy a 

szülők is elégedettek vele, fiúkat is megmozgatunk most már, ugye ez kimondottan a 

mocorgók, azok róluk is szól, vegyesen. Itt annyiban szeretnénk előbbre jutni, és most ezen 

dolgozunk a sportcsarnokkal közösen, hogy az iskolákba is ennek nagyobb híre legyen, mert 

az alsó tagozatosoknál még nagyon fontos lehet ez a fajta mozgásképzés, amit mi ide 

kitaláltunk, hogy ez egy sportági alap legyen, főleg az atlétika, torna és az úszás is hozzá 

tartozna, ha lenne rá lehetőség, hogy ezt a 3 alapdolgot közvetítsük olyan játékos módon, 

ahogy ezt megtettük már tavaly nyáron a kicsiknek szóló táborunkban is, és zseniálisan 

sikerült. Teniszeztünk, atletizáltunk, sportjátékokat játszottunk az óvodás, és az 1. és 2.-

osokkal, és tényleg egy csomó olyan gyereket hoztak, akiket már ki tudtunk közvetíteni, azóta 

máshol versenyszerűen sportolnak. Van szerintem jövője, egyre jobban fogják tudni, hogy 

nem csak a kislányokat kötik hozzánk, hanem hogy itt van egy másik fajta szakmai munka is. 
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Csötönyi László elnök: Tök jó. Köszönjük szépen. Nem tudom, srácok főleg rátok nézek, hiszen 

igazából a mozgás és a sport a ti asztalotok, van-e kérdésetek esetleg, vagy szeretnétek 

hozzászólni? 

Murvai Árpád bizottsági tag: Milyen a kapcsolat jelenleg a Sportközponttal? 

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Szerintem nagyon jól működünk együtt. 

Amiket kérünk, azt a nem sok dolgot, azt mi maximálisan megkapjuk. Hát nincs meleg, én ilyen 

pufajkába járok edzésre, én nem végig mozgok, azt nem tudom bevállalni, hogy csinálok egy 

edzést, és akkor maradok a megizzadt ruhámban, mert azt azért nem lehet, de például a 

piciknél, ahol mondjuk ez szintén jelentős probléma, ott akkor mindig van hősugárzónk. Azért 

figyelnek ilyen módon is ránk egyébként, hogy ez kellemetlen most, de megoldjuk, tempósabb 

edzéseket csinálunk. Rock and rollban jók leszünk, most nem a modern balettban. 

Murvai Árpád bizottsági tag: Mennyi a havidíja?  

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Díjat mindenképpen kellett emelnünk. 

Murvai Árpád bizottsági tag: Nem a te tagdíjad, hanem mennyit fizetsz a sportcsarnoknak? 

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: 120.000 forintot havonta.  

Murvai Árpád bizottsági tag: A sportcsarnokkal meglévő viszonyod van, szerződéses? 

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Igen, mert a mocorgókat viszont 

szakosztályként csináljuk a sporinál, tehát minden bevétel a sportcsarnoknak megy.  

Murvai Árpád bizottsági tag: A mocorgók az a sportcsarnok egy szakosztálya? 

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Igen. 

Murvai Árpád bizottsági tag: Köszönöm szépen. 

Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen. Kriszta, neked is köszönjük szépen a beszámolót és 

további jó munkát kívánok. 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Ezek szerint akkor valami szakosztály vezető vagy? Van valami 

szerződésed neked külön? 

Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Igen, a sportcsarnokkal van egy 

szerződésünk arra, hogy mi a Balázsné Gáspár Csillával közösen tartjuk ezeket az órákat, és mi 

ezért kapunk fizetséget is. 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Akkor konkrétan kérdezem, ezért fizetést kaptok a 

sportcsarnoktól? 
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Huszár Krisztina Mozgás Művészeti Stúdió elnöke: Nem, a klub. A mozgásművészeti stúdióval 

kötöttük a szerződést. Megmondom őszintén pusztán anyagi okok miatt, merthogy így az 

tisztán a klubnak bejön, és akkor fel tudja használni. Tehát nem mi kapunk oktatói fizetést. 

Nem így kértük, hanem a mozgásművészeti stúdióval szerződtünk. 

Csötönyi László elnök: Van-e még kérdésed, vagy akkor tisztázódott, amit szerettetek volna 

megtudni? Köszönöm Kriszta, hogy itt voltál, és ha mennetek kell, nyugodtan menjetek, nem 

hiszem, hogy nem fogjuk elfogadni a beszámolót. Csepregi Pétert is barátsággal köszöntöm, 

aki most a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület, azaz az Alisca Brass 

Band képviseletében érkezett. Megkaptátok a 22. évi beszámolót, minden benne van, hogy a 

pandémia után mit szerettek volna csinálni, mi az, amire volt lehetőségük a pénzügyi tervet és 

gazdálkodást illetően. Péter, neked is adunk szót, néhány mondatban foglald össze, kérlek. 
 

Csepregi Péter Brass Brand elnöke: Köszönöm szépen. Üdvözlök mindenkit. Azt hittük, hogy 

visszaáll a rend év végére vagy a 2. félévre ahogy írtam, aztán közbejöttek itt dolgok, és akkor 

megint próbahelyet kellett keresnünk magunknak. A művházban sem jutott, a tűzoltóságra 

sem tudtunk visszamenni, és akkor így a német nemzetiségi egyesület segített ki, úgyhogy 

most őnáluk próbálunk. Kicsit ott is szűkös a hely, de hát reméljük, tavaszra ez javulni fog. 

Egyébként a többi dolgainkban, azt gondolom, szépen visszaálltunk, tehát szponzort is tudtunk 

bevonni, talán meg is tudjuk tartani idén, pénzügyi gondjaink nincsenek. Inkább a létszámmal 

vagyunk mi is úgy, hogy jó lenne egy pár fiatal. Biztos majd a Zsolti bácsi is elmondja a fúvós 

zenekarban, az ifjúságiban is most volt generációváltás és sokan mentek el főiskolára, 

egyetemre, érettségizők középiskola után. Ők újrakezdik tanulni a kicsikkel a műsort, de ott 

azért van utánpótlás, mert ugye a zeneiskolásoknál kötelező tantárgy a zenekar. Nálunk azért 

egy kicsit nehezebb, de azért van egy jól összetartó kemény mag, akikkel az alapműködést 

meg tudjuk csinálni, aztán hogy ha olyan felkérés van, akkor meg hívunk egy két 

vendégzenészt, ha máshogy nem, úgy megoldjuk. Úgyhogy végülis működünk. Március 15-én, 

ha nem lesz nagy hóvihar, akkor itt a téren próbáljuk kicsit növelni az ünnep fényét a 

muzsikánkkal. Nagyjából ennyi. Ha lenne egy kicsivel biztosabb próbahelyünk, akkor azért 

annak örülnénk. Mondjuk olyan, ahol raktár is van, mert most szerte széjjel vagyunk. Most a 

dobfelszerelésünk még a művházban van a teakonyha sarkában, többi cuccunk a tűzoltóságon. 

Végülis be tudunk jutni érte, ha kell, de ez azért így egy kicsit macerás.  

Csötönyi László elnök: Attilával beszéltetek erről? 

Csepregi Péter Brass Brand elnöke: Attilával nagyon sokszor. De ugye most nekik is az a 

gondjuk, hogy össze kellett húzni magukat oda arra az egy helyre. Korábban végül is a 

próbahely megvolt, szerettük is, mert a rendezvényterem az egy nagyon jó akusztikájú hely, 

de raktár ott sem volt. Ott az mindig is gond volt a művházban, azt tudom korábbról, még a 

felújítás előtti, meg az utáni időkből is, hogy hiába nőtt az alapterülete, a raktározási igény az 

mindig annyi volt, nem jutott mindenre hely. 
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Csötönyi László elnök: Köszönjük Peti. Van-e bármelyeteknek kérdése, hozzászólása esetleg 

Alisca Brass Band ügyileg? Ha nem, akkor köszönöm szépen Péter. Akiről biztosan tudjuk, a 

PAD nem jön, ők jelezték. Ha a mellékletet megnyitjátok, akkor a PAD Irodalmi, Kulturális és 

Művészeti Egyesület részéről én Dicső Zsolttal beszéltem egyébként a közelmúltban többször, 

jelezte, hogy nem tud eljönni. Itt van a tevékenységük ismertetése, onnantól kezdve, hogy a 

Mészöly Miklós emléknapba hogyan kapcsolódtak be, az egyéb megmozdulásaik kapcsán a 

Magasiskola mesterkurzus, melynek nagy részén nekem is szerencsém volt részt venni. 

Szerintem ezzel nincsen semmi gond, én elfogadásra javasolnám mindenféleképpen a PAD 

beszámolóját. A Szekszárdi Jazz Quartet 2022. évi beszámolóját is megkaptátok képekkel, 

leírásokkal, a pénzügyi beszámolót is megtaláljátok, illetve a 2023. évre vonatkozó pénzügyi 

tervét is. Ákos, téged is barátsággal és tisztelettel köszöntünk. Arra kérlek, hogy néhány 

mondatban foglald össze, mi történt veletek, hogy látod, mennyire látod derűsnek a jövőt, 

vagy egyáltalán. 
 

Matók Ákos Jazz Quartet képviseletében: Zeneileg derűsnek, azzal szerencsére nincsen gond. 

Tudunk próbálni, vagyis most pont hétfőnként próbálunk, és a Babits pont zárva hétfőnként, 

tehát most épp kimaradt. Nem tudtuk átszervezni más napra, de 1 hónapról van szó, azzal 

nem lesz úgy gond. Úgy gondolom, jó úton vagyunk, a Gábor abból, ami a halálesetekkel 

történt, hogy sose tudtuk, hogy akkor most mi, ki lesz a következőben. Most jó úton vagyunk 

szerintem, jól sikerült a 40 éves koncertünk, a karácsonyi koncert is jól sikerült, ugye a Junior 

Star-szal közösen, köszönjük a támogatást. Már tervezünk ilyeneket, közöseket, ha éppen úgy 

van, tavasszal vagy ha nem, karácsonykor szerintem biztos megint megpróbáljuk ezt így. 

Dolgozunk, amíg kapunk lehetőséget városi rendezvényeken meg egyéb helyeken, azokat 

szerintem nagyjából mindet el tudtuk vállalni, és szerencsére kapunk is lehetőséget. Még a 

jóval korábbi évekhez képest abszolút nagyon jó a kapcsolatunk a művházzal, úgyhogy 

szerencsére gondolnak is ránk. Mi meg rendben vagyunk és tudunk dolgozni. 

Csötönyi László elnök: Ez lett volna a kérdésem, hogy az új csapat, attól függ, ebben a 

formációban új, az? 

Matók Ákos Jazz Quartet képviseletében: Én azt mondom, hogy most kerekek vagyunk, és 

megtaláltuk, és tudunk jól dolgozni, meg jól haladunk. Most készen van a hanganyag is, most 

kaptuk meg múlt héten, úgyhogy lehet, hogy abból a 40 éves koncertből is majd kiadunk 

valamit ilyen megosztókra. Régi lemezeket már feltettük, azok már elérhetőek, és ebből a 40 

évesből is próbálunk majd csinálni egy olyat, ami 1-2 számot kiválogatni, és abból is pár 

kislemezt megcsinálni. Van egy videó, azzal összevágni és akkor abból meglátjuk mit tudunk 

hasznosítani. 

Csötönyi László elnök: Te képviseled a Junior Stars-t is?  
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Matók Ákos Jazz Quartet képviseletében: Igen. Ott az van, mint az összes többi ifjúsági 

zenekarnál, sajnos 5-8 évente eljön a generációváltás, és indulhat újra minden. Hamarosan az 

el fog jönni sajnos.  

Csötönyi László elnök: Csepregi Peti is ugyanezt mondta az előbb.  

Matók Ákos Jazz Quartet képviseletében: Most vagyunk ennek a generációnak szerintem a 

csúcsán zeneileg. Valamikor el kell kezdenünk a kisebbekkel dolgozni, akiket az ifjúsági zenekar 

kinevelt, nagyon jól egyébként, azzal nem is szokott gond lenni. Ha még ők is itt beállnak, majd 

szépen meglesz itt ennek az átmenete. De a működésünk folyamatos és tudunk próbálni, 

miközben hamarabb be kell fejezni, de most hamarabb kezdtük el. Van helyünk, nem szólok 

egy szót sem. 

Csötönyi László elnök: Akár a Jazz Quartet-tel, akár a Junior Stars-szal kapcsolatban van-e 

bármilyen kérdésetek, hozzászólásotok? Köszönjük Ákos, hogy itt voltál, nyugodtan mehetsz, 

vagy ha gondolod, maradhatsz is. Közben megérkezett Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus 

képviseletében, akit barátsággal és tisztelettel köszöntünk körünkben. A Gagliardában van 

férfi, ez jó, lehet, hogy ők szipkázták el a többiektől. Ez egy általános probléma, nemcsak a 

pedagógus kórus, de a madrigál is rendszeresen küzd azzal, hogy nem sok férfi tag van. 

Megkaptuk a beszámolót képekkel, meghívókkal, leírásokkal, 2023. évi tervekkel, 

elképzelésekkel kapcsolatban. Szeretnéd- e esetleg röviden összefoglalni, kiegészíteni, néhány 

gondolatot megosztani velünk, hogy telt az előző évetek, és mi a helyzet tinálatok? Légy szíves, 

mondd el.  

Kajsza Béla Gagliarda Kórus elnöke: Köszöntöm a bizottságot meg a hivatalt. Azt gondolom, 

hogy ami fontos volt, azt leírtuk a beszámolóban. Ami nekem fontos, az az, hogy tavaly tudtuk 

megtartani a jubileumi hangversenyünket, ami 2020-ban lett volna esedékes. Ez sajnos a 

lezárások és a járvány miatt elmaradt. A tavaly nyári hangversenyünk volt az a jubileumi 

hangverseny, amit annak tartottunk és neveztünk el, és külön köszönöm amellett, hogy a 

bizottságnak és a teljes önkormányzatnak a támogatását élveztük a tavalyi évben is, hogy az 

elnök úr és egy másik képviselő is megtisztelt bennünket azzal, hogy a jubileumi 

hangversenyünkön részt vett, és meghallgatták a műsorunkat. Továbbra is kifogásom az, amit 

minden alkalommal elmondok, hogy a bizottság tagjai és az önkormányzat tagjai sem ismerik 

nem csak a mi kórusunknak, hanem egyáltalán azt gondolom a nagy százalékát a kiemelkedő 

művészeti együttesek munkáját, mert az, hogy kiáll valaki, egy együttes a színpadra, vagy 

bárhova és előadja a produkcióját, annak hatalmas megelőző munkája van. Igazából nem 

érzem azt, hogy olyan elbírálást tudnak biztosítani, vagy gondolni, hogy tudják-e, hogy milyen 

munka folyik, és milyen munkát követel az, hogy egy ilyen produkció összeálljon. Én továbbra 

is azt kérném, hogy ismerkedjenek meg ezeknek az együtteseknek a munkáival, mert én azt 

gondolom, hogy az az együttes, amelyik olyan produktumot tesz le itt a városban kiemelkedő 

művészeti együttesek közül, amelyet el lehet vinni az ország bármely részébe és külföldre is, 

az talán egy együttes kivételével komoly próbákat tart és mondhatom azt, hogy talán sokszor 
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emberfeletti munkát is végez, főleg most, ebben az időszakban. Azért volt nekünk nagyszerű, 

nagyon jó jubileumi hangversenyünk, és az idei adventi hangversenyünk is, hiszen összevontuk 

a kamarazenekarral, tehát két kiemelkedő művészeti együttest tudtunk egy színpadra állítani 

és meg tudtunk emlékezni, nem is tudom, hogy a Kis Pál Pista milyen kitűntetésekben részesült 

itt a várostól, de én úgy tudom, hogy többféle kitüntetése is volt neki. Olyan műsort tudtunk 

színpadra állítani, ami bárhol megállja a helyét és ezért kérem és szeretném, ha ennek egyszer 

lenne haszna is, hogy jöjjenek el a próbánkra. Én megkérem önöket tisztelettel és nagy 

szeretettel. Minden szerdán 5 órától 7 óráig. Én tudom, mindenkinek ezer munkája van és ezer 

kifogása lehet és lesz, hogy miért nem tudok elmenni. Szerdán 5-től 7-ig egy órácskát 

próbálnának meg rászánni. Ez csak a Gagliardára vonatkozik természetesen, de ez bármelyik 

együttesre, a Big Bandtől a madrigálkórusig, a táncegyüttestől a bármelyikig mondhatom. 

Jöjjenek el, nézzék meg, hogy élnek ezek, egyáltalán hogy élnek, mi a munkájuk. Miből lesz 

kvázi a cserebogár. Ez az egyik kérés. A másik, mi úgy fejeztük be a beszámolónkat, hogy 

bizakodunk és reménykedünk, ez az utolsó részén van, és most egy kicsit kétségbe vagyunk 

esve. Mégpedig azért, mert ahhoz, hogy egy tartalmi munkát tudjon végezni egy együttes, 

bármilyen együttes is, nem akarom ismételni, de mindig úgy tessenek érteni, hogy mindig az 

összes művészeti együttesről beszélek és az összes kiemelkedő művészeti együttesről 

beszélek. A rendszeres próbák szükségesek. Olyan gondunk van, hogy ugye a februári 

hónapban a Babits be volt zárva, nem tudtunk bemenni próbára. Előtte január közepétől, 

amikor megnyitott a lezárás után, közölték velünk, hogy csak minden második héten 

mehetünk próbára, mert nincs lehetőség, és most, hogy megnyitott a mai nappal a művelődési 

ház, ismét közölték velünk, hogy csak minden második héten tarthatjuk meg a próbáinkat. Egy 

amatőr együttesnek, mint mi is vagyunk, ugye a nagyobb bevételeink az önkormányzat 

támogatásával finanszírozódnak, és nem tudunk termet bérelni, nem tudunk olyan helyet egy 

énekkarnak, kórusnak, a hangszeres eszköz feltétlenül fontos, zongora, nevezzük nevén, 

ahhoz, hogy mi minőségi munkát, próbát tudjunk csinálni. Olyan termet bérelni a 

bevételeinkből nem tudunk, ami ezt biztosítja. Azt kérem a tisztelt bizottságtól, hogy van-e 

erre mód és lehetőség, hogy ezeket a kéthetes lezárásokat megszüntetni? Mi próbálnánk 

minden héten, meg szeretnénk is próbálni, de a minőségi munkát csak a folyamatos próba 

biztosítja, és ha minden második hétre vagyunk korlátozva, akkor akár fenntartásaim is 

lehetnének a minőségi munkával, és ez gondolom vonatkozik a többi Babitsban dolgozó 

együttesre is. Én nem tudom, hogy a Bartina hogy próbál, hogy végeznek komoly munkát, vagy 

bármely együttes, madrigálkórus, és akik ott dolgoznak. Nem tudom, van-e erre elképzelés, 

vagy választ esetleg kaphatok-e, mert ma lesz próbánk megint, szeretném bíztatni a 

kórustársaimat, hogy ez meg fog oldódni.  

Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen Béla. 

Kajsza Béla Gagliarda Kórus elnöke: Még egyszer, csak amivel kezdtem, hogy köszönetemet 

fejezem ki a bizottságnak a tavalyi évi, annak ellenére kiemelkedő támogatásának, amit ugye 
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nem tudtunk produkálni a 21-es évben is, mert a covid lezárások miatt nem volt lehetőség. Én 

ezt ismételten és állandóan köszönöm. Ennyit szerettem volna elmondani.  

Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen. Igyekszem válaszolni a kérdéseidre, talán a 

sorrendet megfordítom, és a másodikra válaszolok először, mert az talán egyszerűbb és 

kevésbé lesz talán érzelemgazdag, mint az első kérdésre való válaszom. Én azt gondolom, hogy 

ez nem a bizottság feladata. A Babits Mihály Kulturális Központban dolgozók jól tudják, hogy 

mire van lehetőség. Elképesztően rövid a takaró igazából. Nyilván azt nem kell neked sem 

magyaráznom és senki másnak sem a teremben ülők közül, sem szerte az országban, hogy 

mennyibe kerül fenntartani egy ekkora intézményt. A Babits Mihály Kulturális Központnak 

óriási terei vannak, egyenlőre ugye biztosítani kell a megfelelő világítást, sőt, rendezvények 

során a világítástechnikát, színpadtechnikát, ez árammal működik. Ezen felül pedig a távfűtés 

is hétszeresére és tízszeresére emelkedett, tehát ahhoz, hogy a márványteremben, mondjak 

egy példát, meg tudjunk tartani egy kiállításmegnyitót, az már előző nap délutánján vagy 

aznap reggel el kell indítani a fűtést, csak ami mondjuk, előző esztendőkhöz viszonyítva 

elmondom, 7-8.000 forintba került, ha kiszámolnánk ennek a költségét, az 70-80.000 forint 

egy kiállítás tekintetében. Tehát az elszabadult energiaárak miatt hozták meg Attiláék ezeket 

a döntéseket, és nem csak a Gagliardára vonatkoznak és érintik érzékenyen, hanem az összes 

többi csapatot is, ez elhangzott itt az előző percekben. Nem tudom, hogy erre lesz-e lehetőség, 

hogy ez változzon vagy sem, abban viszont teljes mértékben biztos vagyok, hogy Attiláék, 

ismerve őket, a lehető legjobbat akarják mindenkinek, és igyekeznek segíteni nektek és az 

összes Babits Mihály Kulturális Központban működő vagy próbáló civil szervezetnek vagy 

művészeti egyesületnek. Egyenlőre nem vagyok derűlátó ezzel kapcsolatban. Ezt a fajta 

véleményünket tudod közvetíteni. A másik, amire szeretnék kitérni. Tavaly is felvetetted ezt a 

dolgot, hogy miért nem járunk próbára, és akkor is egy kicsit személy szerint engem 

érzékenyen érintett, most is egyébként, ahogy elhangzott, hogy tulajdonképpen mi nem 

vagyunk tisztában akár a Gagliarda vagy más kiemelkedő művészeti együttesek munkájával. 

Én ezt szeretném kategorikusan visszautasítani. Igen, tisztában vagyunk, sőt, én azt gondolom, 

hogy kifejezetten mondjuk hárman, akik még a kulturális bizottságon kívül is, vagy belül is 

igazából szinte igyekszünk minden kulturális rendezvényen megjelenni, hogy ha nem is 

együttesen, de egyenként vagy párban, vagy felváltva igazából ott vagyunk. Én kifejezetten 

tudom, hogy hogy működik egy kórus, hiszen hosszú éveken keresztül énekeltem magam is 

kórusban, ezek között a Szekszárdi Madrigálkórusnak is éveken keresztül oszlopos tagja 

voltam, mint ahogy a gyermekeim édesanyja is évtizedek óta az. A gyermekeim zenélnek 

hosszú évek, most már évtizedek óta. A kisebbik gyermekem a szekszárdi kamaraegyüttesben 

zenél, talán a legfiatalabb hegedűsként és brácsásként választották be. A nagylányom énekel, 

illetve zongorán játszik. Tisztában vagyok azzal, hogy egy kórus hogyan működik, tisztában 

vagyok nagyjából azzal is, hogy a Gagliarda Kamara Kórus Egyesület hogyan működik, mert az 

igaz, hogy ezeken az általam már említett különböző szekszárdi kulturális rendezvényeken és 

programokon, hogy ha belegondolok, akkor veled nem nagyon szoktam találkozni, de 
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mondjuk a Bodó Ágival vagy a Kittivel és többekkel a kórusból igen. Az Ágival pont múlt héten 

is beszéltem telefonon, és mindig rákérdezek, hogy mi a helyzet akár mondjuk a Gagliarda-val, 

és ugyanígy tudom, hogy mi a helyzet a Szekszárdi Liszt Ferenc Pedagógus Kórussal, merthogy 

egykori szeretett és nagyon tisztelt tanárom volt Bajor Márta, akivel közös programokat is 

csináltam Bátaszéken, hiszen ő nem csak a Szekszárdi Liszt Ferenc Pedagógus Kórus élén áll, 

hanem a Bátaszéki Pedagógus Kórust is ő vezényli. Szinte havi kapcsolatban állunk igazából, 

azon felül pedig egy csomó közös projektje volt a városnak a Gárdonyi Zoltán Református 

Együttessel, Judittal is tulajdonképpen, hogyha nem is heti rendszerességű, de havi 

rendszerességű a kapcsolattartás és mindent tudunk róluk is. Most is többek között tárgyaltuk 

az ő egyik szakmai támogatásukat, illetve kérésüket. Úgyhogy én nem gondolnám, hogy mi 

nem vagyunk tisztában azzal, hogy a kiemelkedő művészeti együtteseknek milyen problémái 

vannak vagy hogyan működnek. Én azt gondolom, az a kérés, az mindenféleképpen túlzó lehet, 

hogy jelenjünk meg mondjuk minden kiemelkedő művészeti egyesület, civilek, művészeti 

csoportok, kórusok mindennapjaiban. Ezt biztos nem tudom megígérni. De ugyanakkor az 

érdeklődésünk az megvan, ezen felül pedig azt gondolom, hogy ez nem csak érdeklődés, 

hanem ki merem jelenteni bátran, hogy rendelkezünk információkkal, és szívesen járunk 

kulturális rendezvényekre is egyébként, a bizottsági tagok nevében ezt el tudom mondani, és 

köszönöm, hogy megtehettem és meghallgattad. Kiegészítenétek-e még esetleg? 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Én csak arra az egy mondatra szeretnék reagálni, hogy azt állítja, 

hogy nincsenek tisztában a képviselők. A bizottság tagjait megerősíteni tudom, Laci 

álláspontját is. Szerintem tisztában vagyunk vele. Akárki itt ül a bizottságban, azért van, mert 

érdeklődést tanúsított iránta. Kérdezni szeretném, hogy miből vontad le azt a konzekvenciát, 

hogy nem tanúsítunk érdeklődést vagy nem vagyunk tisztában azzal, hogy milyen háttérmunka 

van benne, mert én azt gondolom, hogy nagyon is tisztában vagyunk vele. Csak kíváncsi 

vagyok, hogy miből vonta le ezt a következtetést, hogy nincs tisztában a képviselők közül 

sokan, vagy lehet egyáltalán nincsenek tisztában, hogy mekkora munka van az egyesület vagy 

a zenekar mindennapjaiban, próbáiban. 

Kajsza Béla Gagliarda Kórus elnöke: Én azt gondolom, bármiről van szó, egy futballcsapatról 

is vagy egy óvodáról is beszélünk, vagy kórusról is beszélünk, akkor tudunk érdemben 

nyilatkozni a mindennapjairól, ha egyszer belelátok az ott folyó munkába. Egy óvónőről is 

tudjuk azt, hogy elfárad, vagy egy tanárról is tudjuk azt, hogy elfárad. Elfárad a hangja, 

gégegyulladást kap. Feltesszük a kérdést ismeretlenül, civilént, hogy ugyan, mi a franctól, már 

bocsánat a szóért. Ha belegondolunk egyszer, hogy elmegyünk egy órára, beülünk, és végig 

hallgatunk egy órát, megváltozik a véleményünk, mert az a tanár, amelyik végig beszél egy 

órát, vagy óvónő, aki a gyerekkel végig játszik, végig táncol, végig énekel egy napot, annak 

elfárad a hangja és gégegyulladást kap előbb utóbb. A kórusoknak ugyanez a működése, ugye 

egészen más volumenben, hiszen a mi kórusunk például heti egy próbát tud tartani. Én azt 

gondolom, hogy az tud belelátni ebbe a munkába, aki egyszer legalább eljön és kíváncsi erre a 

munkára, hogy mi folyik ott.  
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Faragó Zsolt bizottsági tag: Ha jól értelmezem a válaszát, akkor abból vonta le ezt a 

konzekvenciát, hogy nem látott ott egyik próbáján sem engem, vagy esetleg a Laciékat, vagy 

hogy nem vettünk részt a rendezvényen. Én azt gondolom, hogy akit ez a terület érdekel, az 

tisztában van vele alapvetően, hogy mekkora munka van abban, amikor a sikert látjuk a 

végeredményt. Tehát amikor a végeredményt látjuk, abban egyértelműen látjuk azt is, hogy 

mennyi rengeteg energia van befektetve, hiszen minőségileg a zenekarok nem egyformán 

játszanak. Van, amelyik sokkal profibb, sokkal jobb a fellépése, vagy akár a rendezvényen 

sokkal jobban szerepel, a másik nem. Vélhetően mit gondol a néző, a fogyasztó? Ahol nem 

olyan sikeres? Valószínűleg nem tettek bele annyi energiát, tehát én azt gondolom, hogy vissza 

tudom fordítani attól, hogy fizikailag nem vagyunk ott, attól tisztában vagyunk azzal, hogy ez 

milyen munka. Levetítettem egy másik dologra, a sportra. Ott is rengeteg munka van abban, 

de a meccset akkor is ott nézik, hogy a futballt idézzem, bár nem a kecske sportága, de 

véleményt idéztem az előbb. Én azt gondolom, hogy a meccset nézzük, látjuk azt, hogy az a 

csapat hogy játszik, és abból az eredményből le tudjuk szűrni, hogy mennyi munka lehetett 

benne. Ugyanígy tisztában vagyunk vele, az eredményeket dicsőítjük és ezt értékeljük. Úgy 

látom, hogy anyagilag is, amennyire tudjuk támogatjuk, hiszen ön is elmondta, hogy az a 

bevétel a fő forrása, az önkormányzat támogatja, tehát nem gondolnám, hogy nincs tisztában 

és én is ezt valamilyen szinten visszautasítanám, hogy nem gondolnám, hogy nem vagyunk 

tisztában azzal, hogy milyen munka van benne. Sok egyesület van, én azt hittem, hogy az 

anyagi támogatásból vonta le, de ezek szerint a személyi és fizikai ottlétből. Amennyire a 

bizottsági keret engedi, amennyire az önkormányzati büdzsé engedi, támogatunk mindenkit, 

és értékeljük a munkáját, ahogy az elnök úr is mondta, fizikailag ott lenni az összes zenekarnál, 

az összes egyesületnél, akkor főállásban kéne itt ülnünk, de mindegyőnknek van mellette. Az 

önök próbaideje az nekem pont a főmunka időm minden nap, tehát akármelyik napot lőnénk 

ki, le kellene mondanom az összes délutáni munkámat és elmenni megnézni az önök 

munkáját, amit amúgy is tudok, hogy rengeteg energia van benne, hiszen látjuk a pozitív 

eredményt. Köszönöm szépen, ennyit szerettem volna mondani.  

Kajsza Béla Gagliarda Kórus elnöke: Nekem nagy öröm, hogy ezt így látják és így értékelik. 

Ezért kezdtem ezzel és ezért is fejeztem be ezzel, hogy külön köszönjük a bizottság és az egész 

önkormányzat hozzájáruló támogatását, hogy tudjunk működni egyáltalán.  

Csötönyi László elnök: Köszönjük, talán le is zárhatjuk. Én mindenféleképpen annyit szeretnék 

mondani, nyilán más, jelen nem lévő önkormányzati képviselő nevében én nem tudok 

nyilatkozni. Én a magam nevében mindenképpen tudok, illetve a kulturális bizottság nevében 

is, én teljes mértékben tisztában vagyok azzal, mit jelent megtanulni egy kórusművet, mit 

jelent az a munka és mennyi az a munka, ami szükséges ahhoz, hogy egy kórus kiállhasson 

bátran és egy előadás keretén belül megörvendeztethesse a közönségét, és azzal is tisztában 

vagyok, ezt elmondtuk egyébként a már ide jött és beszámolóját megtartó kórus 

képviselőinek, hogy ez nem a legegyszerűbb műfaj, nem a legtrendibb, látjuk azt, hogy 

egyébként melyik korosztály az, amelyik tulajdonképpen ott maradt, bent maradt, és talán a 



 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

Liszt Ferenc Pedagógus Kórus beszámolója során említettük meg a Gagliardát, hogy talán még 

a kórusotok az a legszerencsésebb, hogy ha mondjuk az életkort nézzük, hogy ha a Madrigállal 

vagy a Pedagógus kórussal összehasonlítjuk, de tudom, hogy nincs könnyű dolgotok, és amúgy 

sem a legtrendibb dolog mostanában énekelni, és kórusban énekelni, de aki már megtette 

bármikor is és része volt az életének, az tudja, hogy egy egészen felemelő dolog és a művészeti 

teljesítményen túl mindig úgy összerázódik egy csapat, akik még a kórusmunkán és a próbákon 

kívül is ismerik a másik életét és tulajdonképpen ezek baráti társaságok és olyan közösségek, 

amelyek szeretik és tisztelik egymást, és ezért is fontos. Én ezzel tisztában vagyok, úgyhogy 

bízom abban, hogy talán elfogadod ezt a választ Béla bátyó. Megköszönöm, hogy itt voltál és 

tájékoztattál bennünket. 

Kajsza Béla Gagliarda Kórus elnöke: Én is köszönöm szépen.  

Csötönyi László elnök: Nem tudom, hogy Judit jelezte-e, hogy jön-e vagy sem. 

Majnay Gábor osztályvezető: Mindenki jelezte, hogy jön. Szerintem pont olyan két 

együttesről van szó, akiknek szintén mindenki ismeri a munkáját, szerintem elfogadhatja a 

bizottság. 

Csötönyi László elnök: Miért kettő?  

Majnay Gábor osztályvezető: Az Ifjúsági Fúvós Zenekar és a Szekszárdi Gárdonyi Zoltán 

Református Együttes. 

Csötönyi László elnök: Zsoltika nem jelezte? Neki nyilván délután vannak órái. 

Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ő kérte elsőnek. 

Csötönyi László elnök: Ő kérte elsőnek, akkor lehet, hogy valami közbejött. Tegnap még láttam 

futni hazafelé este. 

Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil kapcsolatok referense: Az volt a kérése, 

hogy ő kezdhesse, Judit meg a végére kérte magát.  

Csötönyi László elnök: Igazából azt gondolom, hogy semmi kivetnivalót nem látok az ő 

beszámolójukban sem, így tehát arra kérlek benneteket, amennyiben elfogadhatónak 

tartjátok egy kupacban, mind a 9 beszámolót elfogadni, akkor kézfeltevéssel jelezzétek.  

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil 

szervezetek, Városmarketing Bizottságának 
12/2023. (III.1.) határozata 
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a Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2022. évi munkájának és 2023. évi 
terveinek áttekintéséről I. 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, 
Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága  

 

1.   köszönetét és elismerését fejezi ki az  
 

1. Ifjúsági Fúvószenekar Szekszárd 
2.  PAD 
3. Szekszárdi Mozgásművészeti Stúdió  
4. Szekszárd Junior Stars  
5. Szekszárd Jazz Quartet  
6. Liszt Ferenc Pedagógus Kórus  
7. Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar 

(Alisca Brass Band) 
8. Gagliarda Kamarakórus 
9. Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes 

 
Kiemelkedő Művészeti Együtteseknek a 2022. évben nyújtott 
művészeti,- közösségépítő tevékenységükért, a városi rendezvényeken 
való fellépéseikért, az önállóan szervezett művészeti eseményeikért. 

 
Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
2. a jövőben is Szekszárd kulturális, művészeti élete 

nélkülözhetetlen szereplőiként tartja számon a felsorolt 
Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, esetükben jóváhagyja a 
Szekszárd Megyei Jogú Város Kiemelkedő Művészeti 
Együttese státuszt. 

 
Határidő:  2023. március 1. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
3. elrendeli, hogy a Kiemelkedő Művészeti Együttesek a 

„kiemelkedő művészeti együttes” státusz évenkénti 
megvédése érdekében a jóváhagyott szempontokat tartsák 
be és e szempontok szerint készítsék el évente a szakmai és 
pénzügyi beszámolót elektronikus formában is, melyet a 
Polgármesteri Hivatal Humán Osztályára kell benyújtani a 
megadott határidőre.  
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Határidő:  2023. március 1. és folyamatos 

Felelős:  Kiemelkedő Művészeti Együttesek vezetői 
                                       Csötönyi László elnök 

 
4. felhívja a Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, hogy éljenek a 

mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

 
Határidő:  2023. március 1. és folyamatos 
Felelős:  Kiemelkedő Művészeti Együttesek vezetői 
 

Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen. Köszönöm, hogy itt voltatok, és majd közvetítjük 

Juditnak és Zsolti bácsinak. 

Majnay Gábor osztályvezető: Van-e arra lehetőség, hogy a következő bizottsági ülés 

időpontját megbeszéljük? 

Csötönyi László elnök: Mivel ötből négyen itt vagyunk, azt hiszem, ez célszerű is lenne. 

Merthogy ugye a kiemelkedő művészeti együttesek egyik felét hallgattuk meg most. 

Majnay Gábor osztályvezető: Igen, és akkor az ő támogatásukat meg civil keret pályázati 

felhívást és a civil támogatásokat kellene. 

Illés Tamás elnökhelyettes: Ha itt volna bármilyen rend ebben a házban, akkor 30-án lenne 

elvileg a következő közgyűlés. 

Faragó Zsolt bizottsági tag: KCV-t kérdeztél? 

Illés Tamás elnökhelyettes: Kapcsolódik hozzá. 

Csötönyi László elnök: Kapcsolódhat. Abban a Tamásnak igazat adnék. Ebben a káoszban 

lehet, hogy a 30-ai héten kellene nekünk is összeülni. Mennyire indokolt összehívni jövő héten 

is vagy sürgős egy KCV-t, és ki az, aki meg tudja mondani, hogy egyébként a jövő hetihez képest 

két hét múlva kell-e vagy nem kell. 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Javaslom, hogy ezt a jövő héten beszéljük meg. 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Ha a jövő hétre akarod, nem fogom tudni kiküldeni a 

meghívót, mert holnap egész nap közgyűlés van, pénteken nem dolgozunk, rendkívüli ülés 

lesz. Holnap ki kéne küldeni az anyagot, de holnap tart a közgyűlés, délután, Te is kaptad Zsolt 

a meghívót a tolnai egyeztetésre, tehát nem tudom rendes ülésre kiküldeni a meghívót, és 

akkor utána ez rendkívüli lenne, és kiemelkedőket rendkívülin tárgyalni azt lehet, hogy úgy 

nem kellene. De akkor is holnap ki kéne küldjem, mert holnapig dolgozunk. Akkor már nem 

lenne rendes, ha hétfőn küldöm ki. A küldés napja meg az ülés napja nem számít bele. 
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Csötönyi László elnök: Elméletileg 30-án lesz Közgyűlés. Gábor, szerinted csúsztathatjuk 

mondjuk a 30-ai hétre? 

Majnay Gábor osztályvezető: Csúsztathatjuk. Volt olyan, hogy 1 hónappal később tárgyaltuk. 

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az elnök a nyilvános ülést 15 óra 40 perckor 
berekeszti.  

 
 
 

K.m.f 
  

 

     Murvai Árpád 
                   jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 

 
 
Készítette: 

 dr. Holczer Mónika 
igazgatóságvezető 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

Csötönyi László 

elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 

         dr. Gábor Ferenc  

           jegyző 


